



BALPREET SINGH BOPARAI, B.A. LL.B
416-904-9110, balpreetsingh@worldsikh.org

January 18, 2011

Members of the Commission des institutions
1035 rue des Parlementaires
Quebec (Quebec) G1A 1A3

Dear Members,

As you know, the World Sikh Organization of Canada was scheduled to make a presentation to you today with regards to Bill 94. As Sikhs, members of our team wear the kirpan, a Sikh article of faith. Our kirpans are worn underneath our clothing and are safely secured. Nonetheless, we have been restricted from entering the Parliament building due to our wearing of the kirpan.

The possibility of this problem arising occurred to us yesterday and we were hopeful that an accommodation could be found. To this end we had spoken to security in advance and were told that the kirpan would be accommodated if it was safely secured. Accommodations for the kirpan currently are in place at the Parliament of Canada, the Ontario Legislature, British Columbia Legislature, Supreme Court of Canada and many other locations. WSO also negotiated an accommodation for the kirpan at the 2010 Vancouver Winter Olympics, one of the highest security events in Canadian history.

Unless an accommodation for the kirpan is arranged, we respectfully must excuse ourselves from presenting today. Please understand that our intention is not in any way to thwart today's proceedings and we were sincerely looking forward to the opportunity to share our thoughts with you. If an accommodation is arranged in the future we would be happy to reschedule our presentation at that time.

If you would like to contact me to discuss this matter, you may reach me by phone at 416-904-9110.

Sincerely,

Balpreet Singh Boparai
Legal Counsel, World Sikh Organization of Canada

COMMISSION DES INSTITUTIONS

Déposé le : 18/01/2011

No. : C1-093

Secrétaire : DL

18 Janvier 2011

Commission des institutions
1035 rue des Parlementaires
Québec (Québec) G1A 1A3

Chers Membres,

Comme vous le savez, la *World Sikh Organization of Canada* devait faire une présentation devant vous aujourd'hui en ce qui concerne le projet de loi 94. En tant que Sikhs, les membres de notre équipe doivent porter le kirpan, qui est un article de la foi Sikh. Nos kirpans sont portés sous nos vêtements et sont immobilisé en toute sécurité. Néanmoins, nous avons été refusés d'entrer dans le Parlement à cause de notre port du kirpan.

Ce problème qui se pose à nous a eu lieu hier et nous avons bon espoir qu'il y aura une accommodation à ce sujet. De plus, nous avons parlé à la sécurité à l'avance et on nous a dit que le port du kirpan ne serait pas un problème s'il est bien caché et immobilisé en toute sécurité. L'accommodation pour le kirpan est actuellement en place au Parlement du Canada, la Législature de l'Ontario, Assemblée législative de la Colombie-Britannique, la Cour suprême du Canada et de nombreux autres endroits. Le WSO a également négocié un arrangement pour le kirpan aux Jeux olympiques d'hiver de 2010 à Vancouver, un des événements considérés le plus sécurisé dans l'histoire Canadienne.

Sans qu'une accommodation pour le port du kirpan soit disposée, nous devons nous excuser respectueusement de ne pas être présenter aujourd'hui. Notre intention n'est aucunement de déjouer la séance d'aujourd'hui. Nous souhaitons sincèrement avoir la possibilité de partager nos réflexions avec vous. Si un logement est disposé dans l'avenir, nous serons heureux de reporter notre présentation à ce moment-là.

Si vous souhaitez me contacter pour discuter plus amplement de cette situation, vous pouvez me joindre par téléphone au 416-904-9110.

Sincèrement,

Balpreet Singh Boparai
Legal Counsel, World Sikh Organization of Canada